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PROTOKÓŁ NR 13/2019  

z XIII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 29 maja 2019 r.  

 

 

XIII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka  9. 

 

Punkt 1 - Otwarcie XIII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 1600 otworzył XIII sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 21 radnych. 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący powitał radnych, burmistrza i jego zastępców, pracowników urzędu i gminnych 

jednostek organizacyjnych oraz pozostałych gości.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik 

nr 4 do protokołu.  

Do porządku obrad nie zgłoszono zmian. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XIII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Przedstawienie przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria Radzie Miejskiej Góry 

Kalwarii Raportu o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2018. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2018 

rok. 

6. Przyjęcie Stanowiska w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej gospodarki odpadami 

w gminie Góra Kalwaria oraz potrzeby pilnych zmian ustawowych dotyczących 

gospodarki odpadami i regulacji prawnych.  

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu wsi Moczydłów – rejon 

ul. Lipkowskiej. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy. 

9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  
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10. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

11. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w dniu 24.04.2019 r. 

12. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

13. Zamknięcie XIII sesji Rady Miejskiej. 

          

Punkt 3 - Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie od 25 kwietnia 2019 r. do 28 maja 

2019 r. 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

L.p. Nr Data Zarządzenie w sprawie: 

1 75 24.04.2019 powołania zespołu powypadkowego 

2 76 24.04.2019 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Rozbudowa placu zabaw w Kątach 

3 77 24.04.2019 

powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Zakup nowego urządzenia „Pająk” 

w Łubnej 

4 78 24.04.2019 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Rozbudowa placu zabaw w Czaplinku 

5 79 25.04.2019 zmian w budżecie 

6 80 25.04.2019 zmiany planów finansowych 

7 81 26.04.2019 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Rozbudowa placu zabaw w Baniosze 

8 82 26.04.2019 

wprowadzenia regulaminu naboru na wolne stanowisko 

kierowników jednostek organizacyjnych w Gminie Góra 

Kalwaria 

9 85 08.05.2019 

powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze 

inspektora/podinspektora ds. informatyki 

10 86 09.05.2019 
wdrożenia polityki bezpieczeństwa informacji w Urzędzie 

Miasta i Gminy w Górze Kalwarii 

11 87 09.05.2019 

wdrożenia instrukcji i zasad związanych 

z bezpieczeństwem informacji oraz metodyki analizy 

ryzyka utraty integralności, dostępności lub poufności 

informacji w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze Kalwarii 

12 89 10.05.2019 

powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
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13 90 16.05.2019 zmian w budżecie Gminy 

14 91 16.05.2019 
zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra kalwaria 

na 2019 rok. 

15 92 16.05.2019 

powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. Budowa siłowni zewnętrznej 

w Czachówku 

16 93 16.05.2019 
powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej 

im. Władysława Reymonta w Coniewie 

17 94 21.05.2019 

powołania komisji odbioru końcowego robót: Rewitalizacja 

wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski 

w ramach projektu – Budowa siłowni zewnętrznej 

18 95 22.05.2019 
sporządzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Góra 

Kalwaria 

19 96 22.05.2019 

powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze 

inspektora/podinspektora ds. umów i rozliczeń inwestycji 

20 97 24.05.2019 

ogłoszenia konkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora 

Samorządowego Przedszkola Integracyjnego w Górze 

Kalwarii 

 

Kalendarium spotkań, wydarzeń 
Kwiecień 

 wyjazd do Polskich Kolei Państwowych w sprawie planowanej modernizacji linii 

kolejowej nr 12 oraz w sprawach bieżących 

 spotkanie w sprawie budowy pomnika bp Wierzbowskiego 

 udział w zakończeniu roku szkolnego klas III Liceum Ogólnokształcącego 

 spotkanie w sprawie organizacji Poland Bike Maratonu w Górze Kalwarii 

 spotkanie w Mazowieckim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w sprawie powołania doradcy 

rolniczego w Górze Kalwarii 

 udział w turnieju karate - Fighters Dojo 

Maj 

 odprawy w związku z planowaną imprezą „Dni Góry Kalwarii” 

 wyjazd do Mazowieckiego Urzędu Marszałkowskiego w sprawie budowy tras rowerowych 

w gminie Góra Kalwaria 

 udział w posiedzeniu komisji drogowej 

 udział w posiedzeniu komisji mieszkaniowej 

 wyjazd do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie drogi 683 

 otwarcie imprezy „Góra Kalwaria biega” oraz dekoracja zwycięzców 

 udział w „Spotkaniu z Niepełnosprawnymi” 

 udział we Flis Festiwalu w Gassach 

 udział w Turnieju Rycerskim w Czersku 

 spotkanie w Starostwie Powiatowym w Piasecznie w bieżących sprawach 

 spotkanie w sprawie uchwalenia tzw. uchwały krajobrazowej 

 spotkanie w sprawie wyglądu i usytuowania słupów i tablic ogłoszeniowych 

 dyskusja publiczna w sprawie tzw. uchwały krajobrazowej 

 udział w VII Forum Energetycznym 

 spotkanie z dyrektorem Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie remontu 

mostu na jeziorze czerskim, odwodnienia oraz budowy chodnika w Sobikowie 
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 wyjazd do Zarządu Transportu Miejskiego w sprawie linii L 

 spotkanie w sprawie powstania miejsca aktywności lokalnej - MIK 

 otwarcie XXIV Turniej Piłki Nożnej im. K. Górskiego 

 udział w uroczystościach na Mariankach w rocznicę ustanowienia Sanktuarium 

 udział w walnym zebraniu LGD w Tarczynie 

 udział w walnym zebraniu spółek wodnych 

 udział w Radzie Społecznej SPZOZ 

 spotkanie z Bartoszem Szczerbą i dr Fancem Zalewskim w sprawie badań 

archeologicznych w Górze Kalwarii 

 udział w zebraniu sprawozdawczym członków Związku Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów 

 udział w Poland Bike Marathon 

 spotkanie z mistrzem olimpijskim Andrzejem Supronem w Szkole Podstawowej 

w Baniosze 

 udział w konkursie piosenki angielskiej w przedszkolu "Czarodziejska Planeta" 

 Rozdanie nagród w konkursie „Bezpiecznie na wsi” 

 spotkanie zespołu ds. gospodarki odpadami. 

 

Inwestycje rozpoczęte 
1. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wojska Polskiego w miejscowości Góra Kalwaria 

do miejscowości Czersk (zamek) 

Wykonawca: INSTAL – BUD Sz. Mielczarczyk 

Wartość robót – 1.350.000 zł 

Termin zakończenia – 10.01.2020 

2. Rozbudowa placu zabaw w Wincentowie 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 24.000 zł 

Termin zakończenia – 19.07.2019 

3. Rozbudowa siłowni zewnętrznej i placu zabaw w Tomicach 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 23.765 zł 

Termin zakończenia – 19.07.2019 

4. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowane na park miejski w ramach projektu 

„Budowa siłowni zewnętrznej” 

Wykonawca: PPHU MEVIUS Mateusz Ciechowski 

Wartość robót – 22.413,06 zł 

Termin zakończenia – 20.05.2019 

5. Rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Kilińskiego 

Wykonawca: JZM – AS Olek S. Morawski M. 

Wartość robót – 118.184,55 zł 

Termin zakończenia – 19.07.2019 

6. Budowa placu zabaw w Obrębie 

Wykonawca: AL - DOM W. Dąbrowski 

Wartość robót – 19.300 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2019 

7. Rozbudowa placu zabaw w Szymanowie 

Wykonawca: AL - DOM W. Dąbrowski 

Wartość robót – 27.700 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2019 

8. Rozbudowa placu zabaw przy ul. Wiejskiej w Baniosze 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 20.925,80 zł 
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Termin zakończenia – 30.08.2019 

9. Modernizacja placu zabaw przy SP w Baniosze 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 136.985 zł 

Termin zakończenia – 16.08.2019 

10. Rozbudowa szkoły w Kątach - dokumentacja 

Wykonawca: KUBATUROWE Sp. z o.o. 

Wartość robót – 84.870 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

11. Rozbudowa szkoły w Czersku - dokumentacja 

Wykonawca: MAAT Project Sp. z o.o. 

Wartość robót: 75.891 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

Inwestycje zakończone 
1. Rozbudowa placu zabaw w Czaplinku 

2. Budowa placów zabaw w Baniosze – ogrodzenia 

3. Budowa siłowni zewnętrznej w Czachówku 

4. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowane na park miejski w ramach projektu 

„Budowa siłowni zewnętrznej” 

 

Stan środków na rachunku bieżącym na dzień 28.05.2019 
4.638.562,19 zł 

 

Stan zatrudnienia 
Urząd Miasta i Gminy – 94 osoby + 2 osoby zatrudnione przez Urząd Pracy w ramach robót 

publicznych 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 5 osób 

ZOPO – 16 osób 

OPS – 42 osoby 

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób 

OSiR - 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radna Teresa Jędral prosiła o rozszerzenie informacji nt. spotkania zespołu ds. gospodarki 

odpadami oraz wyjaśnienie powodu powołania zespołu, uszczegółowienie czym się zespół 

zajmował wraz z podaniem jego składu.  

Radna Beata Polaczyńska prosiła o przedstawienie informacji nt. składu komisji rekrutacyjnej 

do przeprowadzenia naboru na stanowisko kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej oraz zapytała 

o kompetencje tych osób.   

Radny Zbigniew Adamczyk prosił o uszczegółowienie informacji nt. wyjazdu do Zarządu 

Transportu Miejskiego w sprawie linii L. 

Radny Wojciech Kochański odnosząc się do spotkania w sprawie badań archeologicznych 

w Górze Kalwarii zapytał, czy badaniami będzie objęty również Czersk. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił szczegóły spotkania w sprawie badań 

archeologicznych, poinformował, że badania miałyby być przeprowadzone na terenie klasztornym 
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Górze Kalwarii, zainteresowani przeprowadzeniem badań będą musieli uzyskać zgodę 

konserwatora i pozyskać środki na ten cel. 

Odpowiadając na pytanie radnej Beaty Polaczyńskiej burmistrz podał informację odn. składu 

komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej, zapewniając o kompetencjach osób wchodzących w skład komisji. 

Burmistrz poinformował ponadto, że do konkursu przystąpiła jedna osoba, konkurs nie został 

rozstrzygnięty.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia przedstawiła informację nt. spotkania w Zarządzie 

Transportu Miejskiego, które dotyczyło zmodyfikowania trasy L21 oraz przedłużenia linii L30, 

oraz informację dot. pism skierowanych w przedmiotowej sprawie. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem prosiła o ponowne wystąpienie do burmistrza 

gminy Konstancin-Jeziorna, z propozycją poprowadzenia trasy autobusu w jak najbliższym 

sąsiedztwie Centrum Kompleksowej Rehabilitacji. 

Kontynuując burmistrz Danuta Rechnia odpowiedziała na pytanie radnej Teresy Jędral oraz 

odniosła się do „szumu medialnego związanego z rzekomą budową spalarni w Łubnej”. 

Burmistrz oświadczyła, że wprowadzono mieszkańców i opinię publiczną w błąd. Zapewniła, 

że nie zapadła żadna decyzja o budowie spalarni. Poinformowała, że pan burmistrz w lutym 

powołał sztab specjalistów, którzy mieli wypracować różne koncepcje celem obniżenia opłat 

za odpady komunalne. W pracach zespołu brali udział między innymi kierownicy referatów: 

ochrony środowiska, gospodarki komunalnej, inwestycji i przetargów oraz skarbnik gminy 

i mecenas. Zespół wypracował propozycję kilku rozwiązań, między innymi jedną z propozycji 

była spalarnia odpadów komunalnych. Kontynuując powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu 

komisji rady 20 maja szczegółowo omówiła propozycje wypracowane przez zespół oraz 

poinformowała radnych, żeby wokół tych koncepcji nie robić na razie żadnego „szumu”, bo cały 

zespół jedzie 30 i 31 maja do Białegostoku oglądać najnowocześniejsze rozwiązania 

technologiczne utylizacji odpadów komunalnych. Po powrocie, jeśli zespół uzna rozwiązanie 

za bezpieczne dla mieszkańców, zapozna z nimi radę, a jeżeli uzna to rozwiązanie za bardzo dobre 

zawnioskuje o zorganizowanie wyjazdu do Białegostoku całej rady i sołtysów oraz rad sołeckich 

miejscowości położonych koło Łubnej. 

Następnie burmistrz zwróciła się bezpośrednio do radnego Andrzeja Posiewki oraz do zwołanego 

przez niego zebrania z mieszkańcami. Powiedziała: „Zwołuje pan zebranie informując 

mieszkańców, że ja będę uczestniczyła w zebraniu, o którym nie jestem nawet poinformowana, 

nie ustalając ze mną terminu. W wyznaczonym przez pana terminie, od miesiąca zaplanowany jest 

wyjazd celem zapoznania się z najnowocześniejszymi rozwiązaniami utylizacji odpadów 

komunalnych. O czym by pan wiedział, gdyby uczestniczył pan we wspólnym posiedzeniu 

komisji rady. Nie przyszedł pan na komisję rady, na której omawiałam wypracowane przez zespół 

różne propozycje celem zapoznania radnych z różnymi koncepcjami pracy zespołu. Pytam się 

pana radnego, od kiedy przedstawienie i omówienie prac zespołu powołanego, aby wypracować 

propozycje obniżenia opłat za odpady komunalne jest przyjętym rozwiązaniem?”. 

W ocenie burmistrz Rechni poczynania radnego świadczą „o dużym braku rozwagi”. 

W dalszej wypowiedzi burmistrz zapewniła, że nie istnieje koncepcja budowy wysypiska śmieci 

w Łubnej. W ramach prac zespołu m.in. analizowano możliwość i celowość budowy spalarni, jako 

jednego z wielu elementów systemu unieszkodliwiania odpadów komunalnych.  

Kończąc wyraziła osobiste przekonanie, że nie ma bardziej ekologicznej utylizacji odpadów 

komunalnych niż spalanie. Przy obecnej technologii do atmosfery nie wydostają się żadne trujące 

ani szkodliwe substancje, a emisja związków szkodliwych jest niższa niż wymogi określone 

w rozporządzeniu ministra środowiska. Dodała, że wybudowanie spalarni, skutkować będzie dla 

mieszkańców obniżeniem opłaty z tytułu odbioru odpadów. Deklarowała przedstawienie raportu 

zespołu do spraw analizowania systemu gospodarki odpadami po wizytacji zakładu 

w Białymstoku. 
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Następnie wypowiedź zastępcy burmistrza Danuty Rechni uzupełnił Stanisław Fijka członek 

roboczego zespołu do spraw analizowania systemu gospodarki odpadami na terenie gminy. 

Powiedział miedzy innymi, że prace zespołu są jawne. Zespół pracuje nad kilkoma wariantami, 

jednym z nich jest budowa spalarni.  W dalszej wypowiedzi powiedział kilka słów o ZUOK 

w Białymstoku oraz ZUOK w Hryniewiczach, do których planowany jest wyjazd. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zwracając się do przewodniczącego prosiła 

go o przestrzeganie kolejności zgłoszeń.  

Kolejno głos zabrała radna Teresa Jędral, powiedziała, że jej wiarygodność, jako radnej i sołtysa 

została podważona. Następnie zapytała burmistrza, czy będzie brał pod uwagę głos mieszkańców 

wsi okołowysypiskowych. Deklarowała bronić interesów mieszkańców. Dlatego też, między 

innymi w ubiegłym roku zaangażowała się w zbiórkę podpisów pod petycją wyrażającą sprzeciw  

w związku z wnioskiem o wydanie decyzji środowiskowej na realizację przedsięwzięcia 

związanego z przetwarzaniem odpadów komunalnych. Kończąc prosiła o wyjaśnienie, 

czy otrzymanie decyzji środowiskowej jest równoznaczne z rozpoczęciem przez inwestora 

budowy zakładu.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa nawiązując do powyższego tematu oraz wspólnego 

posiedzenia komisji rady powiedziała, że radnym została przedstawiona propozycja obniżenia 

opłat za odpady komunalne tj. wybudowania regionalnej instalacji unieszkodliwiania odpadów 

komunalnych na terenie Łubnej II. Z przekazanego radnym materiału wynika, że powołana 

komisja nie widzi innego rozwiązania problemu wzrostu cen odpadów komunalnych, i że 

docelowym rozwiązaniem jest budowa spalarni odpadów komunalnych. W ocenie radnej 

mieszkańcy mają prawo być zdenerwowani i mają prawo wyrażać swoje oburzenie, ponieważ 

mają poczucie, że coś się dzieje poza nimi. Również sama miała takie wrażenie, po tym, 

co usłyszała na wspólnym posiedzeniu komisji. Na zakończenie dodała, że wszystkie działania 

w tym temacie muszą być transparentne i przejrzyste. 

Radny Jakub Rącz odnosząc się do wystąpienia zastępcy burmistrza Danuty Rechni wyraził 

stanowisko, że wyrażanie i formułowanie tak ostrych osądów w stosunku do radnych jest nie na 

miejscu. W dalszej wypowiedzi powiedział, że podpisuje się pod zasadą transparentności, o której 

mówiła radna Aleksandra Fedynicz-Komosa. Kontynuując zapytał, w związku z uczestnictwem 

prezesa ZGK w pracach zespołu, jakie były propozycje ZGK w rozwiązaniu problemu 

śmieciowego, ponieważ w liście skierowanym do mieszkańców burmistrz poinformował, 

że postara się uaktywnić ZGK. 

Radna Teresa Jędral ad vocem zapytała, czy było brane pod uwagę inne miejsce lokalizacji 

zakładu przetwarzania odpadów komunalnych oraz czy były wystąpienia o zmianę 

zagospodarowania terenów po Łubnej II. 

Radna Beata Polaczyńska zapytała o udział ZGK w pracach zespołu oraz zwracając się do radnej 

Teresy Jędral zapytała, co w obecnej sytuacji jest interesem mieszkańców. 

Radna Urszula Wroniewicz prosiła o udzielenie informacji nt. remontu mostu na jeziorze czerskim 

oraz drogi, która już częściowo została wykonana od drogi nr 79. 

Radny Andrzej Posiewka zwracając się do radnej Teresy Jędral oświadczył, że nie wypowiadał się 

na jej temat. Odnosząc się do wystąpienia burmistrz Danuty Rechni, a także materiałów 

przekazanych radnym na wspólnym posiedzeniu komisji zwrócił uwagę, że nie wypowiadałby się 

gdyby burmistrz wskazała możliwość wybudowania regionalnej instalacji unieszkodliwiania 

odpadów komunalnych w Górze Kalwarii. Następnie przypomniał burmistrzowi Strzyżewskiemu, 

że w kampanii wyborczej głosił sprzeciw wobec budowy spalarni i sortowni śmieci, tym bardziej 

wyrażając zdziwienie powołania zespołu niespełna po upływie 3 miesięcy od czasu objęcia przez 

burmistrza urzędu. Odniósł się ponadto do zarzutu wprowadzania opinii publicznej w błąd oraz 

do zaproszenia burmistrz Rechni na spotkanie z mieszkańcami, a także do zwołanego na jej 

wniosek wspólnego posiedzenia komisji oraz słów przez nią wypowiedzianych pod jego adresem 

na korytarzu urzędu.  
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Zastępca burmistrza Danuta Rechnia ustosunkowała się do wystąpienia przedmówcy, 

zapewniając, że nie użyła przytoczonych przez radego słów.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zaproponowała przeniesienie dyskusji do punktu „sprawy 

różne”. 

Radny Andrzej Posiewka odniósł się do wypowiedzi zastępcy burmistrza Danuty Rechni oraz 

ponowił zaproszenie na spotkanie z mieszkańcami. 

 

Punkt 4 - Przedstawienie przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria Radzie Miejskiej 

Góry Kalwarii Raportu o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2018. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że podstawę prawną sporządzenia raportu 

o stanie gminy jest ustawa z dnia 11 stycznia 2018 roku o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych 

organów publicznych – która wprowadziła do ustawy o samorządzie gminnym z 8 marca 1990 

roku artykuł 28aa. Zgodnie nim burmistrz, co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie raport 

o stanie gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, 

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu 

obywatelskiego. W raporcie omówione zostały zadania realizowane przez burmistrza w 2018 roku 

w zakresie realizacji: polityk, programów i strategii, uchwał rady miejskiej oraz budżetu 

obywatelskiego. Wyszczególnione zostały wszystkie przyjęte polityki, programy i strategie 

obowiązujące w 2018 roku wraz ze szczegółowym wskazaniem działań podejmowanych 

w ramach ich realizacji przez poszczególne komórki organizacyjne urzędu i jednostki 

organizacyjne gminy. Omówione zostały wszystkie podjęte w 2018 roku przez Radę Miejską 

uchwały co do których, do organu wykonawczego należało podjęcie dalszych działań w celu 

realizacji danej uchwały. Dla przejrzystości, uchwały zostały podzielone wg zagadnień 

merytorycznych na: 

1. Realizację uchwał dotyczących gospodarki nieruchomościami, z podziałem na uchwały 

dotyczące udzielonych zgód: 

- na zbycie działek,  

- na zamianę,  

- na ustanowienie służebności gruntowej,  

- oraz na wydzierżawienie i najem. 

2. Realizację uchwał z zakresu planowania przestrzennego, z podziałem na uchwały 

dotyczące studium, przyjętych miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

na uchwały zmieniające wcześniejsze uchwały, podjęte w trakcie procedury planistycznej 

obecnie już zakończonej oraz procedury planistyczne w trakcie opracowania, które były 

podjęte w 2018 r.  

3. Realizację uchwał z zakresu spraw oświatowych. 

4. Realizację uchwał dotyczących budżetu i WPF.  

5. Realizację pozostałych uchwał, niemieszczących się we wcześniej wymienionych grupach 

tematycznych. 

Zagadnienia z zakresu budżetu obywatelskiego dotyczą przedsięwzięć realizowanych w 2018 roku 

oraz procedur przeprowadzonych w ubiegłym roku z terminem realizacji na 2019 rok. 

Poza wymienionymi wyżej elementami raportu, których przedstawienia wymaga przepis ustawy, 

dodatkowo zostały w nim ujęte działania z zakresu: 

- realizacji inwestycji i remontów realizowanych przez urząd miasta oraz poszczególne jednostki 

organizacyjne gminy, ze wskazaniem inwestycji i remontów, których realizacja została 

zakończona w 2018 roku oraz inwestycji i remontów będących w 2018 roku w trakcie realizacji, 

- realizacji przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego, 

- gospodarki przestrzennej na terenie naszej gminy, ze szczegółowym omówieniem procedur 

planistycznych podjętych przed 2018 roku oraz w 2018 roku i będących w trakcie realizacji 

w roku ubiegłym procedur planistycznych, które w roku 2018 zostały ukończone. 



   Protokół nr 13/2019 z 29.05.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              9/20 

 

 

W raporcie przedstawione zostały również informacje nt. gminy, urzędu i jednostek 

organizacyjnych pod względem stanu zatrudniania oraz współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

Na czerwcowej sesji nad raportem przeprowadzona zostanie debata. Burmistrz zachęcał do 

szczegółowiej analizy omawianego dokumentu. 

 

Punkt 5 - Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem 

obrad komisji rady.  

Do sprawozdania uwag nie wniesiono. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2018 rok stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 6 - Przyjęcie Stanowiska w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej gospodarki odpadami 

w gminie Góra Kalwaria oraz potrzeby pilnych zmian ustawowych dotyczących gospodarki 

odpadami i regulacji prawnych. 

Projekt stanowiska odczytał wiceprzewodniczący rady Szymon Krupa.  

„Na podstawie § 2 ust. 2 pkt 3 Załącznika nr 2 do Statutu Gminy Góra Kalwaria (Dz. Urz. Woj. 

Maz. Z 2017 poz. 209 z późn. zm) Rada Miejska Góry Kalwarii wyraża swoje głębokie 

zaniepokojenie oraz domaga się podjęcia niezwłocznych działań mających na celu rozwiązanie 

problemów związanych z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami. Drastycznie 

rosnące koszty odbioru i utylizacji odpadów przekładają się na opłaty ponoszone przez 

mieszkańców. Wpływ na taki stan rzeczy ma m.in. niewystarczająca liczba Regionalnych 

Instalacji Przetwarzania Odpadów Komunalnych, brak konkurencyjności wśród firm zajmujących 

się wywozem i zagospodarowaniem odpadów oraz małe zaangażowanie producentów opakowań 

w ograniczenie lawinowo rosnącego strumienia odpadów.  

W przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów, który zorganizowała gmina Góra Kalwaria, 

ofertę złożyła tylko jedna firma, dotychczasowy odbiorca odpadów. Cena zaproponowana przez tę 

spółkę postawiła władze gminy oraz jej mieszkańców w bardzo trudnej sytuacji, gdyż stawka 

opłaty za odpady oparta o tę ofertę opiewa na 38 zł od osoby za śmieci segregowane. Pobieranie 

takiej kwoty od mieszkańców pozostaje w sprzeczności z ustawą z dnia 13 września 1996 roku 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zapisy ustawy wyraźnie mówią: Rada gminy 

ustala stawki opłat w wysokości nie wyższej niż maksymalne stawki opłat, które za odpady 

komunalne zbierane i odbierane w sposób selektywny wynoszą za miesiąc: w przypadku metody, 

o której mowa w art. 6j ust. 1 pkt 1–2% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego 

na 1 osobę ogółem – za mieszkańca.  

Na 11 kwietnia 2019 roku 2% przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia wynosi 33,86 zł, 

co oznacza, że w przypadku 4 osobowej rodziny koszt odbioru odpadów wynosi aż 135 zł 

miesięcznie. Radni musieli podjąć decyzję o dotowaniu odbioru odpadów komunalnych z budżetu 

gminy, co jest z kolei rozbieżne z innymi zapisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach, która zakłada samofinansowanie się gminnej gospodarki odpadami.  

W związku z powyższym Rada Miejska Góry Kalwarii apeluje:  

– o zwiększenie skuteczności powrotu opakowań do producenta,  

– o umożliwienie kierowania zmieszanych odpadów komunalnych poza region wyznaczony przez 

Samorząd Województwa, w sytuacji ograniczonych możliwości RIPOK w danym regionie,  

– umożliwienie gminom tworzenia wspólnych, z innymi samorządami, Regionalnych Instalacji 

Przetwarzania Odpadów Komunalnych z możliwie uproszczoną procedurą,  

– określenie górnych stawek opłaty za zagospodarowanie 1 Mg poszczególnych frakcji odpadów 

komunalnych obowiązujących w RIPOK,  
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– wprowadzenie możliwości zwolnienia w części opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości kompostujących odpady w przydomowym 

kompostowniku,  

– podjęcie działań w celu spowolnienia dynamiki wzrostu opłaty marszałkowskiej.  

Rada Miejska Góry Kalwarii zobowiązuje Przewodniczącego Rady do przekazania niniejszego 

stanowiska:  

1. Prezydentowi RP,  

2. Prezesowi Rady Ministrów,  

3. Marszałkowi Sejmu RP,  

4. Marszałkowi Senatu RP,  

5. Posłom i Senatorom z województwa mazowieckiego,  

6. Wojewodzie Mazowieckiemu,  

7. Marszałkowi województwa mazowieckiego - Adamowi Struzikowi,  

8. Ministrowi Środowiska - Henrykowi Kowalczykowi,  

9. Samorządowi województwa mazowieckiego,  

10. Samorządom powiatowym i gminnym z terenu województwa mazowieckiego,  

11. Związkowi Gmin Wiejskich RP,  

12. Związkowi Miast Polskich,  

13. Związkowi Powiatów Polskich,  

14. Związkowi Województw RP,  

15. Związkowi Gmin Nadwiślańskich. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Jakub Rącz prosił radnych o zastanowienie się nad sensem głosowania stanowiska 

w obliczu przyjęcia przez rząd nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

ponieważ projekt spełnia zasadniczą większość zawartych w ww. stanowisku postulantów, np.:  

- zniesienie konieczności przekazywania odpadów komunalnych do instalacji w ramach regionu, 

co powinno podnieść konkurencyjność i wyeliminować praktyki monopolistyczne, w tym 

ograniczenie ryzyka dokonywania zmowy cenowej; 

- możliwość zmniejszenia opłaty za gospodarowanie odpadami ze środków finansowych 

pochodzących ze sprzedaży surowców wtórnych zebranych selektywnie; 

- zwolnienie z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości, mających przydomowe kompostowniki; 

- urealnienie różnicy między stawką opłaty za odbieranie odpadów zebranych selektywnie 

i stawką opłaty w przypadku, kiedy obowiązek selektywnego zbierania odpadów nie jest 

realizowany.  

Kończąc proponował prześledzenie proponowanych zmian ustawowych.  

Radny Szymon Krupa ad vocem, biorąc pod uwagę, że jest to dopiero projekt ustawy uważał, że 

rada powinna pozostać przy swoim stanowisku.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poparła stanowisko radnego Szymana Krupy. 

Radny Szymon Krupa uzupełnił, że stanowisko jest sprzeciwem wobec przepisów ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i apelem o ich zmianę.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem w imieniu klubu Bezpartyjni Naszej Gminy 

podziękowała radnemu Szymonowi Krupie za wystąpienie z inicjatywą oraz wkład pracy włożony 

w przygotowanie projektu stanowiska. 

Radny Jakub Rącz ad vocem w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość również podziękował 

radnemu Szymonowi Krupie za wkład pracy, niemniej w związku ogłoszonym projektem ustawy 

zmieniającej ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, poinformował, że klub 

wstrzyma się od głosu. 
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Radny Szymon Krupa odnosząc się do słów radnej życzył radzie, aby mogła częściej wspólnie 

podejmować działania dla dobra mieszkańców. 

Radny Jakub Rącz uzupełnił, że co do zasadny nie jest przeciwko stanowisku.  

Radna Urszula Wroniewicz zgodziła się ze stanowiskiem radnej Aleksandry Fedynicz-Komosy. 

Radny Zbigniew Adamczyk w swoim wystąpienie poparł podjęcie stanowiska. 

Radny Wojciech Kochański zaznaczył, że w projekcie ustawy nie zostały zawarte wszystkie 

sugestie zawarte w stanowisku rady, tym samym opowiedział się za jego podjęciem. 

Radny Jakub Rącz prosił o chwilę przerwy w obradach celem skonsultowania się radnymi Klubu 

PiS.  

Przewodniczący rady ogłosił krótką przerwę w obradach. Po wznowieniu obrad poddał projekt 

stanowiska pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: stanowiska w sprawie trudnej sytuacji dotyczącej gospodarki 

odpadami w gminie Góra Kalwaria oraz potrzeby pilnych zmian ustawowych dotyczących 

gospodarki odpadami i regulacji prawnych.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła stanowisko nr 1/2019 

 

Punkt 7 - Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu wsi Moczydłów – rejon 

ul. Lipkowskiej. 
 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu wsi 

Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/103/2019 
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Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy. 

Nie było zgłoszeń radnych do zabrania głosu w tym punkcie. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska  
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/104/2019 

 

Punkt 9 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek poinformowała, że nastąpiła zmiana w stosunku do projektu uchwały 

omawianego na posiedzeniach komisji, następnie je omówiła (zmiana dotyczy zwiększenia 

dochodów o kwotę 55.700 zł - dotacja na diety dla członków komisji wyborczych). 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Zbigniew Adamczyk odnosząc się do wprowadzenia nowego przedsięwzięcia polegającego 

na budowie wodnego placu zabaw, mając na względzie sytuację finansową gminy, zapytał 

o celowość przedsięwzięcia, którego koszt planowany jest na kwotę 1.000.000 zł.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił plany budowy sezonowego wodnego placu zabaw 

na terenie przy basenie miejskim. Burmistrz dodał, że takie wodne place zabaw są coraz 

popularniejsze, byłby to pierwszy wodny plac zabaw w powiecie piaseczyńskim. Zwrócił uwagę, 

że w tym roku planowane są jedynie wydatki na dokumentację. Realizacja przedsięwzięcia 

zakończyłaby się w czerwcu przyszłego roku.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem wyraziła poparcie dla budowy wodnego placu 

zabaw. Wspomniała, że w poprzedniej kadencji pojawiła się koncepcja budowy basenów 

odkrytych i bardzo się cieszy, że ten pomysł zostanie obecnie zrealizowany. 

Radna Beata Polaczyńska również uznała pomysł za świetny, niemniej zapytała o stan budżetu 

gminy w kontekście informacji  przekazanej radnym przez zastępcę burmistrza Danutę Rechnię na 

wspólnym posiedzeniu komisji, dot. dramatycznego stanu budżetu.  

Radny Zbigniew Adamczyk uzupełnił, że nie ma wątpliwości, co do atrakcyjności wodnych 

parków rozrywki, jednakże znając realia budżetowe zapytał, czy wybór tego przedsięwzięcia nie 

wpłynie niekorzystnie na realizację innych ważniejszych dla mieszkańców przedsięwzięć.  

Radna Monika Bolek ad vocem prosiła o podanie źródła finansowania przedsięwzięcia. 

Radny Wojciech Kochański uzupełnił, że wodny plac zabaw da możliwość korzystania z basenu 

odkrytego podczas wymaganego remontu już dwudziestoletniego obiektu.  
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Radna Beata Polaczyńska przypomniała, że na początku roku na sesji zdjęto środki z budowy 

oświetlenia ulicznego osiedla przy ul. Marianki, z powodu braku środków w budżecie 

na realizację.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyznał, że podjęcie decyzji o budowie wodnego placu zabaw 

wiąże się z niezrealizowaniem zadania o podobnej wartości.  Odnosząc się do sytuacji finansowej 

przyznał, że w tym roku nie jest ona najlepsza. Przypomniał o nieplanowanych wydatkach 

i podjętych decyzjach, na kwotę 6 mln zł (w porównaniu cały budżet gminy na inwestycje wynosi 

15 mln zł.), tj. dofinansowaniu spółki ZGK, dopłat do opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz dopłat do  pobytu mieszkańców w ośrodkach opieki społecznej. Kontynuując 

burmistrz powiedział, że budowa wodnego placu zabaw jest przewidziana do realizacji w roku 

przyszłym, oraz że nie zakłada w przyszłym roku, aż tylu nieprzewidzianych wydatków. 

Burmistrz wyraził przekonanie, iż projekt może częściowo się samosfinansować.  

Radny Zenon Nadstawny ad vocem nie podzielił optymizmu burmistrza w kwestii możliwości 

samosfinansowania się inwestycji, następnie zapytał burmistrza ile obecnie gmina dopłaca do 

basenu miejskiego.  

Radna Beata Polaczyńska ponowiła pytanie do zastępcy burmistrza Danuty Rechni dot. kondycji 

budżetu gminy.  

Radny Jakub Rącz powiedział, że nie zaprzecza, iż park wodny może być dobrym sposobem 

spędzania wolnego czasu przez rodziny, niemniej uważa, że budżet wymaga większego 

zastanowienia. Kontynuując poinformował, że na dzisiejszym posiedzeniu komisji rewizyjnej 

poświęconemu wykonaniu budżetu za rok 2018, głosował przeciwko wnioskowi o udzielenie 

organowi wykonawczemu absolutorium, powodem tej decyzji była zbyt mała ilości inwestycji 

generujących dochody do budżetu. W ocenie mówcy zasadniejszym jest przeznaczenie środków 

planowanych na budowę wodnego placu zabaw na przedsięwzięcia otwierające tereny 

inwestycyjne.  

Radny Zbigniew Adamczyk wspomniał o możliwościach ubiegania się o środki zewnętrzne 

na tego typu przedsięwzięcia. Powiedział, że czuje się przekonany przez burmistrza, przy czym 

wyraził nadzieję, że niezbędna rozbudowa szkoły podstawowej w Czaplinku nie będzie 

przesunięta z uwagi na problemy finansowe.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski na pytanie o źródło finansowania inwestycji odpowiedział, że 

inwestycja będzie realizowana ze środków własnych gminy, ale nie wyklucza możliwości 

pozyskania na ten cel środków zewnętrznych, jeśli pojawi się taka możliwość. Odnosząc się do 

pytania radnego Zenona Nadstawnego przyznał, że baseny kryte nie są dochodowe, i są 

inwestycjami, do których się dopłaca. Burmistrz nie pamiętał, jaka kwota dopłacana jest do 

basenu, informacja w tym zakresie zostanie przygotowana. W ocenie burmistrza baseny sezonowe 

są inwestycjami rentownymi. Burmistrz podkreślił, że takiej inwestycji oczekują mieszkańcy.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia odpowiadając na pytanie radnej Beaty Polaczyńskiej 

wyjaśniła, że w trakcie posiedzenia komisji wspominała o zaległościach w wykupach gruntów pod 

drogi gminne (zaległości wynikające z zawartych w ubiegłym roku porozumień na kwotę 800 tys. 

zł).  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa przyznała rację radnemu Jakubowi Rączowi, iż należy 

realizować zadania, które otwierają tereny inwestycyjne. 

W związku z brakiem dalszych chętnych do zabrania głosu w tym punkcie przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, 

Czesława Iwona Książek, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Urszula 

Wroniewicz 

PRZECIW (1) 

Teresa Jędral 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Beata Mika, Zenon Nadstawny, 

Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/105/2019 

Radny Andrzej Posiewka w kwestii formalnej prosił o wyjaśnienie, czy podjęcie powyższej 

uchwały nie wymagało uzyskania bezwzględnej ilości głosów. 

Wyjaśnień udzieliła mecenas Edyta Zielonka (uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

wymaga uzyskania zwykłej większości głosów).  

 

Punkt 10 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek omówiła wprowadzone zmiany do projektu uchwały omawianego na 

posiedzeniach komisji. Zmiana dotyczy wprowadzenia kwoty 55.700 zł - dotacji na diety dla 

członków komisji wyborczych.  

Skarbnik odczytała projekt uchwały po zmianach. 

Nie było zgłoszeń w dyskusji indywidualnej. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, 

Szymon Krupa, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (9) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona Książek, 

Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Beata Mika, Jan Rokita 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIII/106/2019 

 

Punkt 11 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w dniu 

24.04.2019 r. 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, iż do protokołu z XII sesji w dniu 24.04.2019 r., nie 

wpłynęły żadne uwagi. 
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Punkt 12 - Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała przewodniczącego Jana Rokitę o losy przekazanych 

na ostatniej sesji, za jego pośrednictwem, pytań do burmistrza (nie zostały zamieszczone 

w biuletynie informacji publicznej), następnie przypomniała, że pytania dotyczyły m.in. komisji 

ds. zbadania nieprawidłowości w gminnej bibliotece.  

Radna Beata Polaczyńska zgłosiła pytania w sprawie: 

1) udziału ZGK w pracach zespołu do spraw analizowania systemu gospodarki odpadami, 

2) możliwości wystawienia stoisk organizacji pozarządowych w czasie obchodów święta Góry 

Kalwarii. 

Radna Urszula Wroniewicz prosiła zastępcę burmistrza Danutę Rechnię o dodatkowe informacje 

nt. dokończenia drogi i remontu mostu na jeziorze czerskim.  

Radny Jakub Rącz zgłosił pytania w sprawie: 

1) możliwości obniżenia kosztów wywozu śmieci, 

2) rozstrzygnięcia przetargu na utrzymanie zieleni - dlaczego nie można było zlecić ZGK zadania 

poza przetargiem. 

Radna Czesława Iwona Książek: 

1) podziękowała burmistrzowi za poparcie wystąpienia skierowanego do GDDKiA o wykonanie 

oświetlenia przy ul. Pijarskiej i Adamowicza, 

2) ponowiła prośbę o wykoszenie traw (zgodnie ze złożonym pismem). 

Kontynuując prosiła przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 

o zorganizowanie spotkania roboczego w temacie gminnej oświaty.  

Radny Zenon Nadstawny: 

1) zapytał burmistrza, ile osób w ostatnim okresie złożyło wypowiedzenie z pracy w urzędzie, 

bądź otrzymało wypowiedzenie z pracy oraz czy gminę stać na utratę doświadczonych, 

wieloletnich pracowników, 

2) zapytał, czy zapadły ustalenia w sprawie wykonania odwodnienia w Sobikowie, 

3) zapytał, o ustalenia w sprawie planowanej modernizacji linii kolejowej. 

Kontynuując prosił przewodniczącego rady o wyjaśnienie przyczyny zwołania w trybie 

nadzwyczajnym, na poniedziałek 20.05.2019 r., wspólnego posiedzenie komisji (w piątek 17.05. o 

godz. 12 jeszcze nie było ustalonego terminu). 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa: 

1) również zgłosiła uwagi do trybu zwołania wspólnego posiedzenia komisji, 

2) nawiązując do udziału w gminnych obchodach 3 Maja p. Jacka Saryusz-Wolskiego oraz wpisu 

przewodniczącego rady na portalu społecznościowym Facebook, zapytała czy pan poseł, został 

zaproszony przez niego w imieniu rady miejskiej, czy w imieniu Jana Rokity członka PiS.  

Podkreśliła, że nie ma nic przeciwko temu, aby Górę Kalwarię odwiedzały osoby rządzące, jeśli 

nie są to wizyty powiązane z prowadzoną kampanią wyborczą, 

3) zwróciła się z prośbą o skoszenie trawy przy przedszkolu integracyjnym w Górze Kalwarii, 

4) zgłosiła prośbę o uprzątnięcie śmieci przy ul. Słonecznej w Górze Kalwarii,   

5) w temacie ZGK: 

- w zakresie modernizacji gospodarki wodno–ściekowej prosiła o podanie harmonogramu zadań 

do realizacji i etapu realizacji, 

-podanie informacji nt. struktury zatrudnienia z porównaniem stanu na 31.12.2018 r. i stanu na 

dzień dzisiejszy, 

6) zapytała, czy zostały podjęte działania w zakresie budowy parkingu przy ul. Wyszyńskiego, 

na odcinku pomiędzy ul. Batorego i Broniewskiego. 
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Radny Andrzej Posiewka: 

1) prosił o informację, czy został rozstrzygnięty przetarg na wykaszanie poboczy i trenów 

zielonych, 

2) zapytał, na jakim etapie jest pozwolenie na budowę ul. Wiśniowej w Łubnej, 

3) zapytał, czy były prowadzone rozmowy nt. odbioru odpadów od mieszkańców przez 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Piasecznie. 

Radny Wojciech Kochański: 

1) prosił o wyjaśnienie przyczyny zlecenia utrzymania zieleni prywatnej firmie, do tej pory usługę 

wykonywał ZGK, 

2) prosił o skierowanie wniosku do Policji o częstsze patrolowanie ulic, szczególnie okolic 

basenu. 

Radna Bożena Molak: 

1) zapytała, czy w najbliższym czasie będzie miała miejsce zbiórka wielkogabarytów, 

2) zapytała, jakie zapadły decyzje w sprawie targowiska miejskiego, 

Kontynuując podziękowała pani burmistrz oraz panu burmistrzowi za wsparcie w działaniach 

mających na celu odwodnienie wsi Sobików. 

Radna Teresa Jędral: 

1) zapytała, na jakim etapie jest dokończenie ul. Spacerowej i ul. Długiej w Baniosze, 

2) prosiła o przedstawienie informacji na temat realizacji ul. Kościelnej oraz drugiego etapu 

ul. Szkolnej w Baniosze. 

Przewodniczący Jan Rokita, w imieniu mieszkańców wsi Wólka Załęska, prosił o interwencję 

w sprawie działalności firmy FOLPOL. 

Kontynuując przewodniczący Jan Rokita odpowiedział na pytanie radnej Aleksandry Fedynicz-

Komosy w sprawie braku zamieszczenia pytań w biuletynie informacji publicznej dekując 

wyjaśnienie sprawy. Odnosząc się do wizyty p. Jacka Saryusz-Wolskiego wyjaśnił, że była 

to wizyta na jego prywatne zaproszenie. Kontynuując powiedział, że w poprzednich latach nasze 

miasto odwiedzały osoby z różnych środowisk politycznych, bywał chociażby Janusz 

Piechociński. Podkreślił, że zapraszając pana eurodeputowanego nie miał złych intencji.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi w sprawach dotyczących:  

- możliwości wystawienia stoisk przez organizacje pozarządowe w czasie obchodów święta Góry 

Kalwarii – burmistrz prosił, aby osoby zainteresowane skontaktowały się z dyrektorem Ośrodka 

Kultury, 

- przetargu na utrzymanie zieleni i koszenia traw – burmistrz wyjaśnił, że celem przetargu 

otwartego było uzyskanie jak najlepszej jakości i niższej ceny usługi (praktyka z poprzedniej 

kadencji). Firma wyspecjalizowana złożyła niższą od ZGK ofertę o 40 tys. zł. Burmistrz 

poinformował również, iż gmina zleca ZGK poza przetargiem cztery inne zadania tj.: sprzątanie 

ulic, opróżnianie koszy ulicznych, odśnieżanie ulic oraz sprzątanie targowiska, 

- ilości osób, które złożyło wypowiedzenie z pracy, informując, że wypowiedzenie złożyło ośmiu 

pracowników urzędu, burmistrz przyznał, że nie stać gminy na utratę najlepszych pracowników.  

W ocenie burmistrza głównym powodem odejścia pracowników są niskie zarobki w urzędzie, 

- uprzątnięcia śmieci przy ul. Słonecznej – teren zostanie posprzątany, 

- wykaszania poboczy i trenów zielonych – będzie realizowane po przetargu, 

- zbiórki wielkogabarytów – burmistrz nie posiadał informacji w tym zakresie, informacja 

zostanie radnej przekazania,  

- targowiska miejskiego – burmistrz planuje spotkanie robocze w sprawie zagospodarowania 

targowiska oraz pierzei przy ul Dominikańskiej,  

-realizacji dróg – na etapie podsumowania przez komisję tzw. drogową i wskazania dróg 

do realizacji,  

-parkingu przy ul. Wyszyńskiego – planowane są rozmowy,  

-częstszych patroli Policji – udzielone wsparcie finansowe z budżetu gminy na wspólne patrole 
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(policji i straży miejskiej). 

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia udzieliła odpowiedzi w sprawach dotyczących: 

- wykonania odwodnienia i budowy chodnika w Sobikowie oraz remontu mostu na jeziorze 

czerskim i wykonania pobocza - przekazała szczegóły ze spotkania, 

- propozycji odbioru odpadów przez Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Piasecznie. 

Prezes ZGK Roman Bugaj udzielił odpowiedzi w sprawie udziału ZGK w pracach zespołu 

do spraw analizowania systemu gospodarki odpadami, możliwości ZGK w kwestii obniżenia cen 

wywozu śmieci. W swojej wypowiedzi deklarował gotowość do rozmów mających na celu 

wypracowanie rozwiązań. Pokrótce odniósł się do odpowiedzi udzielonych przez ZGK na 

interpelacje i zapytania radnego Andrzeja Posiewki i Aleksandry Fedynicz-Komosy oraz 

do pytania o strukturę zatrudnienia w ZGK.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił szczegóły ze spotkania w sprawie planowanej 

modernizacji linii kolejowej na odcinku Łuków – Skierniewice – spotkanie miało na celu 

uzgodnienie kolizji, które mogą wystąpić przy przebudowie linii kolejowej. Prace projektowe 

mają zostać zakończone do końca 2021 r., a przebudowa do końca 2025 r. Dokumentacja będzie 

przewidywała modernizację linii włącznie z budową drugiego toru na moście w Górze Kalwarii.  

Koszt całej inwestycji to około 2 mld zł. 

Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów UMiG Katarzyna Kochańska udzieliła odpowiedzi  

na pytanie o ul. Wiśniową w Łubnej m.in. informując, że nie można uzyskać pozwolenia 

na budowę ze względy na różnicę w klasyfikacji gruntu. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj udzielił odpowiedzi na pytanie o ul. Szkolną w Baniosze – 

informując o złożeniu wniosku o fundusze zewnętrzne na realizację zadania. Droga będzie 

realizowana po uzyskani środków zewnętrznych. Odnośnie do pozostałych dróg poinformował, 

że jest komisja „drogowa” i radni muszą wspólnie zdecydować o kolejności realizacji zadań. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa uszczegółowiła zapytanie dotyczące struktury 

organizacyjnej ZGK oraz harmonogramu prac (zapytanie przekazane na piśmie). 

Kontynuując odniosła się do odpowiedzi przewodniczącego rady w sprawie zaproszenia p. Jacka 

Saryusz-Wolskiego oraz do wpisu przewodniczącego na prowadzonym przez niego koncie FB Jan 

Rokita – przewodniczący Rady Miejskiej Góry Kalwarii VIII kadencji, iż „Góra Kalwaria stała się 

powiatowym centrum prezentacji posłów do europarlamentu”, wyrażając swój przeciw wobec 

upolitycznianiu uroczystości gminnych i zapraszaniu kandydatów w ramach kampanii 

wyborczych.  

Będąc przy głosie zapytała burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego o jego plany wobec ZGK. 

Radny Jakub Rącz odnosząc się do informacji burmistrza w zakresie rozstrzygnięcia przetargu 

na utrzymanie terenów zielonych, zwrócił uwagę, że ZGK jest spółką gminną i tu płaci podatki. 

Kontynuując odniósł się do wystąpienia prezesa ZGK w kontekście informacji podanych radnym 

na wspólnym posiedzeniu komisji oraz zapytał burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego o jego 

plany wobec spółki pod kątem ulżenia mieszkańcom w opłacie za śmieci. 

Radny Zenon Nadstawny zapytał burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, czy nie planuje 

wygaszenia sp. ZGK. Odniósł się również do odpowiedzi udzielonej przez burmistrza w kwestii 

odejścia pracowników. Kontynuując odnosząc się do informacji zastępcy burmistrza Danuty 

Rechni w sprawie wykonania odwodnienia w Sobikowie zapytał, czy zostało spisane 

porozumienie w tym zakresie. Kontynuując zwrócił uwagę przewodniczącemu na nieudzielenie 

odpowiedzi na pytanie o zwołanie w trybie nadzwyczajnym wspólnego posiedzenia komisji, 

a także odniósł się do komentarza przewodniczącego w kwestii zapraszania posła Janusza 

Piechocińskiego, również na  bal sportu w Krzakach Czaplinkowskich. Podkreślił, że pan 

Piechociński uczestniczył w charytatywnych balach sportu, z których pieniądze były przeznaczane 

na działalność klubów sportowych. Jako przewodniczący sejmowej komisji infrastruktury był 

zapraszany, nie na wiece polityczne, lecz m.in. na sesje rady miejskiej odn. budowy obwodnicy 

Góry Kalwarii. Zdaniem mówcy, to dzięki staraniom byłego wicepremiera Janusza 
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Piechocińskiego i burmistrza Dariusza Zielińskiego obwodnica jest dziś realizowana.  

Radny Andrzej Posiewka zapytał burmistrza o stan modernizowanej skarpy po ostatnich, 

intensywnych, opadach deszczu oraz o to, kto będzie ponosił koszty napraw. Kontynuując odniósł 

się do wypowiedzi przewodniczącego w stosunku do osoby p. Piechocińskiego.  

Radna Teresa Jędral odniosła się do odpowiedzi burmistrza Baja w sprawie realizacji już 

rozpoczętych a niedokończonych inwestycji drogowych w Baniosze, odczekując konkretnej 

odpowiedzi. Kontynuując ponowiła pytanie o wystąpienie w sprawie zmiany przeznaczenia 

działki po Łubnej II. 

Radna Czesława Iwona Książek ponowiła pytanie w sprawie możliwości zorganizowana 

posiedzenia komisji w sprawach oświatowych, zwracając uwagę na problem dotyczący wakatów 

w szkołach. Również wskazała na potrzebę poprawy bezpieczeństwa w okolicach basenu 

miejskiego.  

Przewodniczący Jan Rokita ad vocem uznał inicjatywę za słuszną, sugerował udział 

w posiedzeniu komisji dyrektorów szkół. Kontynuując odniósł się do wypowiedzi radnego Zenona 

Nadstawnego i wytłumaczył powody zwołania wspólnego posiedzenia komisji. Dodał swój 

komentarz nt. balu sportu. Odniósł się ponownie do zaproszenia p. Jacka Saryusz-Wolskiego oraz 

prowadzonego przez niego konta na FB. Tłumaczył, że intencją zaproszenia eurodeputowanego, 

było zwiększenie rangi uroczystości obchodów 3 Maja w Górze Kalwarii. Wizyta nie była 

promowana przez miasto i gminę Góra Kalwaria, informacje o niej nie pojawiły się na oficjalnych 

stronach gminy. Zaproszenie było inicjatywą radnych PiS. Przypomniał, że oprócz pełnienia 

funkcji przewodniczącego rady pełni również funkcję pełnomocnika PiS na gminę Góra Kalwaria. 

Prosił, aby wpisy na prywatnym koncie FB kojarzyć z jego działalnością na niwie partyjnej, a nie 

z działalnością w ramach pełnienia funkcji przewodniczącego rady.  

Do odpowiedzi udzielonej przez przewodniczącego odnieśli się kolejno radna Aleksandra 

Fedynicz-Komosa oraz radny Zenon Nadstawny.   

Przewodniczący Jan Rokita odniósł się do wypowiedzi przedmówców, przyjmując sugestie 

procedowania komisji na oddzielnych posiedzeniach. 

Radny Wojciech Kochański: 

- wskazał na potrzebę rozwiązania problemu rozlewisk wody po obfitych opadach deszczu, 

- zwrócił uwagę na stan chodników (wymagają odchwaszczenia). 

Radna Beata Polaczyńska wyraziła opinię nt. czasu trwania sesji (musiały zostać odwołane 

planowane na sali zajęcia) a także poziomu prowadzonych dyskusji. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące ZGK. Oświadczył, że 

nie zamierza rozwiązywać sp. ZGK, co więcej taka propozycja nie była nigdy rozważana.  

Odnosząc się do zadań powierzonych ZGK powiedział, że jeśli ZGK nie będzie realizował umów 

w oczekiwany sposób i powierzenie wykonania zadania firmie zewnętrznej okaże się z punktu 

jakościowego i finansowego zasadniejsze, zostaną one powierzone, wówczas spółka będzie 

musiała skupić się na swojej podstawowej działalności związanej z ciepłem, wodociągami 

i kanalizacją. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie dot. skarpy poinformował, 

że za inwestycję odpowiada wykonawca. Zgodnie z porozumieniem wykonawca ma termin 

zakończenia robót do końca czerwca 2019 r. Kontynuując odpowiedział na pytanie dot. ulic 

w Baniosze, wypowiedź uzupełniła kierownik Referatu Inwestycji i Remontu Katarzyna 

Kochańska. 

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia odniosła się do pytania radnego Zenona Nadstawnego 

dot. wykonania projektu budowy chodnika i odwodnienia w Sobikowie oraz porozumienia 

w tej sprawie, jak również do pytania radnej Teresy Jędral o wystąpienie w sprawie zmiany 

zapisów w wojewódzkim planie zagospodarowania odpadów komunalnych – informując 

w sprawie wykonania projektu budowy chodnika i odwodnienia w Sobikowie, że będzie zawarte  
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porozumienie. Odnośnie do zmiany przeznaczenia terenów w Łubnej odpowiedziała, że marszałek 

odniósł się do zmiany negatywnie.   

Przewodniczący zakończył dyskusję w tym punkcie. 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Jan Konopka przewodniczący Stowarzyszenia Partnerstwo dla Ekologii, odniósł się 

do informacji w sprawie budowy spalarni odpadów komunalnych, na wstępie przybliżając historię 

wysypiska w Łubnej. Poinformował, że wysypisko zostało otwartego pod koniec lat 

siedemdziesiątych, działało do roku 2011, kiedy to na mocy decyzji marszałka województwa 

mazowieckiego, po 44 dniach blokowania, zostało zamknięte. W 2012 roku stowarzyszenie 

skierowało akt oskarżenia przeciw zarządowi MPO m.st. Warszawy z powodu siedmiokrotnego 

przekroczenia pozwolenia na budowę, działania bez pozwolenia zintegrowanego i pozwolenia 

wodnoprawnego. Postępowanie przed sądem powszechnym toczy się do dnia dzisiejszego. 

Wracając do działalności wysypiska powiedział, że na przestrzeni lat w miejscowości Łubna 

zostało zasypanych kilkadziesiąt hektarów po gliniankach odpadami przemysłowymi. 

Kontynuując powiedział o powołanej do budowy zakładu utylizacji odpadów spółki Łubna II, 

zlikwidowanej poprzez procesy sądowe oraz powstaniu sortowni odpadów w Łubnej 

i wynikających z jej działalności uciążliwości dla mieszkańców oraz problemach 

z jej zamknięciem. Wspomniał również o zgłoszeniu się w 2018 roku nowego inwestora 

z zamiarem budowy kolejnej sortowni przy byłym składowisku (stowarzyszenie jest stroną 

postępowania). Prosił obecną radę i burmistrzów o zastanowienia nad dalszym postępowaniem 

w sprawach gospodarki odpadami. Poinformował również o negatywnym stanowisku 

mieszkańców wypowiedzianym poprzez konsultacje społeczne.  

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia w odniesieniu do wystąpienia przedmówcy wyraziła 

prywatne zdanie, że najlepszym rozwiązaniem dla gminy byłaby spalarnia. Prosiła zebranych 

o obejrzenie przygotowanego w tym temacie filmu.  

Przewodniczący rady zakończył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zgłosiła chęć zabrania głosu, jako mieszkanka. 

Przewodniczący uznał punkt za zamknięty, wobec skorzystania radnych z możliwości zadawania 

pytań w punkcie „a) pytania radnych i odpowiedzi, poinformował o niedopuszczeniu radnej 

do głosu i korzystając z uprawnienia zakończył dyskusję w tym punkcie. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem prosiła o podanie wykładni prawa. 

Mecenas Edyta Zielonka przytoczyła zapis § 17. 1 regulaminu pracy rady stanowiącego załącznik 

do statutu gminy Góra Kalwaria, iż „Przewodniczący rady prowadzi obrady według porządku, 

otwierając i zamykając dyskusję nad każdym z punktów”. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem zapytała, czy przewodniczący może zamknąć 

dyskusję w przypadku, kiedy są zgłoszenia do dyskusji. 

Mecenas Edyta Zielonka odpowiedziała, że przewodniczący na podstawie zapisu § 17. 1 może 

zamknąć dyskusję. 

c) wolne wnioski.  

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa, aby sesje nie kolidowały z innymi zajęciami w ośrodku 

kultury, wnioskowała, o jak najszybsze wprowadzenie w życie zapowiedzi odbywania sesji rady 

w ratuszu. 

d) informacje. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że rozliczenie finansowe organizacji 
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spotkania z osobami niepełnosprawnymi będzie przedstawione na kolejnej sesji. 

Dyrektor Dariusz Falana zaprosił na najbliższe obchody, w dniach: 

-1 czerwca Dzień Dziecka, 

- 15-16 czerwca Święto Góry Kalwarii. 

 

Punkt 13 - Zamknięcie XIII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 2040 

zamknął XIII sesję Rady Miejskiej.  

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady dostępny jest: 

https://www.youtube.com/watch?v=1skv81GtVTw 

                                                                                     

 

 

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                         Jan Rokita 
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